
About the project: Their lives are unique - and at the same time universal. The project "Work at all Costs?" dedicated 30 months to the living conditions of women in precarious employment. At the conference, we present the results of our work and at the same time want to keep the debate going so that something changes for these women.

Über das Projekt: Ihre Leben sind einzigartig - und gleichzeitig universell. Das Projekt "Work at all Costs?" widmete sich 30 Monate den Lebensumständen von Frauen in prekären Beschäftigungsverhältnissen. Auf der Konferenz stellen wir die Ergebnisse unserer Arbeit vor und wollen zugleich die Debatte am laufen halten, damit sich für diese Frauen etwas ändert.

9:30	Project Film, Welcome, Opening Karin Reisinger, Head of Project, Nell-Breunung-Haus	Projektfilm, Begrüßung, Eröffnung Karin Reisinger, Projektleitung, Nell-Breunung-Haus
10:00	Impact of the Project on European Context Sigrid Schraml, Secretary General, European Centre for Workers' Questions (accepted, zugesagt)	Wirkung des Projekts für den Europäischen Kontext Sigrid Schraml, Generalsekretärin, Europäisches Zentrum für Arbeitnehmerfragen
10:15	What does a democratic Europe have to achieve? Sabine Verheyen, Vice-President of the European Parliament (accepted, zugesagt)	Was muss ein demokratisches Europa leisten? Sabine Verheyen, Vizepräsidentin des Europäischen Parlaments
10:30	What does our institution need in our joint mission against women in precarious employment? all participants	Was braucht unsere Institution in unserer gemeinsamen Mission im Kampf gegen Frauenprekariat? alle Teilnehmer/innen
11:00	coffee break	Kaffeepause
11:30	MONEY, TIME, CARE & RECOGNITION - precarious work and female gaps Poor pay for hard and social necessary work. What can we do about it?	GELD, ZEIT, CARE & ANERKENNUNG - prekäre Arbeit und female gaps Schlechte Bezahlung für harte und sozial notwendige Arbeit. Was können wir dagegen tun? Referentin angefragt
12:00	discussion	Diskussion
12:30	lunch	Mittagessen

WORKSHOPS

MONEY - fresh ideas for equal women's lifetime earnings

TIME - measures against the never-ending workload

13:30

CARE - what is it worth to us?

RECOGNITION - misrecognition & oppression
Marlene Pohl (protagonist from the film), Dr. Christina Herrmann & Karin Reisinge, NBH

13:30 coffee break

14:45 ideas, findings & topics for social dialogue

15:00 conclusions for lasting effects

WORKSHOPS - Referentinnen angefragt

GELD - frische Ideen für ein gleiches Lebenserwerbseinkommen von Frauen

ZEIT - Maßnahmen gegen endlose Arbeitsbelastung

CARE - was ist sie uns Wert?

ANERKENNUNG - Verkennung und Unterdrückung
Marlene Pohl (Protagonistin aus dem Film), Dr. Christina Herrmann & Karin Reisinge, NBH

Kaffeepause

Ideen, Erkenntnisse und Themen für den sozialen Dialog

Schlussfolgerungen für Nachhaltigkeit

Venue / Veranstaltungsort
Nell-Breuning-Haus
Wiesenstr. 17
52134 Herogenrath
Germany

Registration requested by 23. September 2024
Anmeldung erbeten bis 23. September 2024

seminar@nbh.de

free hotel rooms are available in limited quantities
kostenlose Hotelzimmer sind begrenzt verfügbar

Questions? / Fragen?
Karin Reisinge
+49 2406 9558 12
karin.reisinge@nbh.de



barrier-free for wheelchair users
barrierefrei für Rollstuhlfahrer